

INTERNATIONAL SOLIDARITY FUND

CFNU

The Canadian Federation of Nurses Unions (CFNU) and its Member Organizations are proud to support international efforts toward social and economic justice, and sustainable reconstruction and development.

Labour unions have a long history of mobilizing resources to support initiatives that foster solidarity with disadvantaged areas affected by natural disasters, unfair economic structures and imbalanced social orders. For more than a decade the CFNU has invested in global initiatives through its International Solidarity Fund.



The fund is supported through member dues as well as generous fundraising efforts at the Member Organization level as well as CFNU conventions.

The International Solidarity Fund supports worker-to-worker exchanges, provides humanitarian assistance, and strengthens the capacity of workers to advance the right to health.

In recent years, the CFNU has maintained a longer-term partnership with the Stephen Lewis Foundation working to stem the tide of HIV/AIDS in Africa, and support the work of nurses and other health care workers.



International Worker Exchanges

The CFNU values its members' interest in short-term compassion trips and the mutual benefit of providing health services in developing countries. The fund provides nominal support for members who participate in these experiences in a host community. Funding is allocated every spring. Applications must be submitted the year prior to travel. Members can apply online at nursesunions.ca/international before December 31.



Humanitarian Assistance

The CFNU supplies funding to organizations with proven track records aiding in relief and reconstruction following natural disasters, as well as in response to health or other emergencies. In order to ensure the most effective delivery of our support, the CFNU has been proud to partner with organizations such as; the Canadian Red Cross in delivering disaster relief in Canada and around the world, and Médecins Sans Frontières in responding to health emergencies.



Capacity Building

The international solidarity mandate seeks to develop long-term partnerships with workers or unions in developing countries. The CFNU forms partnerships with nurses or health care workers whose goals and objectives align with the CFNU, and whose programs increase healthcare and labour capacity. The CFNU supports sister unions and nurse-led organizations as they work to organize and mobilize. This has included the Ugandan Nurse and Midwives Union, and Filipino Nurses United.

Canadian Federation of Nurses Unions
2841 Riverside Drive, Ottawa, ON K1V 8X7

Telephone: 613-526-4661
Toll Free: 1-800-321-9821
www.nursesunions.ca/international/

FONDS DE SOLIDARITÉ INTERNATIONALE

FCSII

La Fédération canadienne des syndicats d'infirmières et infirmiers (FCSII), et ses organisations membres, sont fières d'appuyer les efforts internationaux visant la justice sociale et économique, ainsi que la reconstruction et le développement durable.

Les syndicats ont une longue histoire de mobilisation des ressources en appui aux initiatives favorisant la solidarité dans des zones désavantagées en raison de catastrophes naturelles et de conditions sociales et économiques injustes et défavorables. Depuis plus d'une décennie, la FCSII investit dans les initiatives mondiales par l'intermédiaire de son Fonds de solidarité internationale.



L'argent du fonds vient des cotisations des membres ainsi que des collectes de fonds organisées par les organisations membres ou lors des congrès de la FCSII.

Le Fonds de solidarité internationale offre un soutien à l'échange de travailleurs et à l'aide humanitaire, et permet de renforcer la capacité des travailleurs à revendiquer le droit à la santé.

Au cours des dernières années, la FCSII a maintenu un partenariat à plus long terme avec la Fondation Stephen Lewis afin de stopper la vague de VIH/sida en Afrique, et offrir un soutien au travail du personnel infirmier et autres travailleurs de la santé.

Fédération canadienne des syndicats d'infirmières et infirmiers
2841, prom. Riverside, Ottawa (Ontario) K1V 8X7

Téléphone : 613-526-4661
Sans frais : 1-800-321-9821
www.fcsii.ca/internationalfr/



Échanges internationaux de travailleurs

La FCSII accorde de l'importance à l'intérêt de ses membres à participer à de courtes missions de compassion ainsi qu'aux avantages mutuels à dispenser des services de santé dans les pays en développement. Le fonds offre un soutien nominal aux membres désirant participer à ces missions dans une communauté hôte. Le financement est alloué chaque printemps. Les demandes doivent être soumises au cours de l'année qui précède le départ. Les membres peuvent faire une demande en ligne à fcsii.ca/internationalfr/ avant le 31 décembre.



Aide humanitaire

La FCSII offre un soutien financier aux organisations ayant un excellent dossier en matière d'aide et de reconstruction à la suite de catastrophes naturelles, et à celles qui répondent aux urgences sanitaires et autres. Afin que notre aide financière arrive de la façon la plus efficace, la FCSII est fière de faire équipe avec des organisations comme la Croix-Rouge canadienne pour l'aide à la suite de catastrophes naturelles au Canada et à l'étranger, et avec Médecins Sans Frontières pour répondre aux urgences sanitaires.



Renforcement des capacités

La solidarité internationale s'accompagne d'un mandat, notamment celui de forger des partenariats à long terme avec les travailleurs et les syndicats dans les pays en développement. La FCSII forge des partenariats avec le personnel infirmier et les travailleurs de la santé dont les buts et les objectifs s'harmonisent à ceux de la FCSII, et dont les programmes visent à augmenter la capacité en services de santé et en ressources humaines. La FCSII offre un soutien aux syndicats infirmiers et aux organisations dirigées par des infirmières pendant qu'ils travaillent à syndicaliser et à mobiliser. Mentionnons le syndicat Uganda Nurses & Midwives Union et le Filipino Nurses United.